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REVISTA PRESEI 

Cuprins: 

• Criza guvernamentală, ziua opt: O nouă ședință a Birourilor permanente reunite 

la ora 10, plen al Camerelor Parlamentului pentru citirea moțiunii de cenzură, la 

ora 16• Cîțu a convocat o ședință a conducerii PNL joi dimineața/ Ionel Dancă: E 

nebunie totală în #echipadistrugatoare a Partidului National Liberal! 

• Grupul minorităților naționale nu va participa la dezbaterea moțiunii de cenzură. 

”Noi vrem un singur lucru: să se liniştească odată tot” 

• Cîțu a convocat o ședință a conducerii PNL joi dimineața/ Ionel Dancă: E nebunie 

totală în #echipadistrugatoare a Partidului National Liberal! 

• CCR le-a cerut Guvernului și Parlamentului să-și expună punctele de vedere, pe 

marginea conflictului ce implică moțiunea împotriva premierului Florin Cîțu, până 

în 15 septembrie 

• UPDATE: Secretarii de stat USR PLUS au fost demiși de premierul Cîțu 

• EXCLUSIV Prima decizie luată de Florin Cîțu ca ministru interimar la Fonduri 

Europene: a stopat miercuri concursul de joi pentru funcțiile de conducere. 

Concursul era cu subiecte extrase aleator, pentru a reduce posibilitatea de 

fraudare 

• Florin Cîțu: Propunerea creșterii salariului minim a venit în primul rând de la 

patronate 

• Primele decizii luate de Virgil Popescu, după ce a preluat Ministerul Economiei, 

ca interimar: A anulat prelungirile de mandate din consiliile de administrație și 

concursurile cu subiecte extrase aleator 

• Fondurile alocate pentru Sănătate la rectificarea bugetară sunt suficiente, susține 

Cseke Attila 

• Rectificarea bugetară, în Monitorul oficial. Câți bani primesc bisericile, partidele 

și Fondul prin care premierul dă bani primăriilor. Situația finală pe instituții 
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• Masca de protecție, obligatorie pe o rază de 50 de metri în jurul școlilor din 

București 

• Renate Weber anunță că până la finalul săptămânii va lua o decizie legată 

eventuala atacare la CCR a ordonanței de urgență pentru programul de investiții 

Anghel Saligny 

• Expert Forum critică creșterea subvențiilor pentru partidele politice: „Solicităm 

revocarea acestei suplimentări și facem apel la partidele politice să fie responsabile 

și transparente” 

• Deficitul balanței comerciale a României în creștere, în ciuda majorării 

exporturilor cu aproape 25% 

• Premieră: Banca Națională a respins o sinecură PNL la Fondul de Garantare. 

Imediat, liberalii au numit persoana respectivă în Consiliul de Administrație de la 

Fondul de Contragarantare unde ia 12.600 de lei lunar 

• Bloomberg: Gazprom intenționează să demareze luna viitoare livrările de gaze 

prin conducta Nord Stream 2 

• Femeile protestează pentru a treia zi consecutiv în Afganistan, în ciuda 

intimidărilor din partea talibanilor: „Un guvern fără femei va cădea”. „Muncă, 

educaţie şi libertate” 
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• Criza guvernamentală, ziua opt: O nouă ședință a Birourilor 

permanente reunite la ora 10, plen al Camerelor Parlamentului pentru 

citirea moțiunii de cenzură, la ora 16 

Plenul Parlamentului, convocat de preşedinţii Senatului şi Camerei Deputaţilor, Anca 

Dragu şi Ludovic Orban, în care ar putea fi prezentată moţiunea de cenzură iniţiată de 

USR PLUS şi AUR, se întruneşte joi, de la ora 16,00. 

De la ora 10,00 se vor reuni Birourile permanente pentru a stabili proiectului ordinii de zi 

şi a programului de lucru al şedinţei de plen reunit. 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Ludovic Orban, a anunţat miercuri că a luat decizia, 

împreună cu preşedintele Senatului, de a convoca plenul Camerelor reunite, menţionând 

că este o obligaţie constituţională. 

Citește și Florin Cîțu, acuzații fără pecedent: Dacă AUR a negociat cu USR PLUS ca 

vaccinarea să fie încetinită? / O să vină doamna Ursula și cu cine semnează PNRR? / Am 

transmis USR că încă putem merge mai departe, doar să retragă moțiunea 

„Am luat decizia astăzi de a convoca plenul Camerelor reunite, împreună cu preşedintele 

Senatului. Vreau să fac câteva precizări, ca să fiu foarte bine înţeles: convocarea făcută 

de preşedinţii celor două Camere nu cuprinde ordinea de zi, nu este regulamentar ca 

preşedinţii, când fac convocarea plenului Camerelor reunite, să stabilească propunerea 

de ordine de zi. Pentru stabilirea proiectului ordinii de zi, vom convoca Birourile 

permanente reunite, care, în conformitate cu prevederile articolului 15 din regulamentul 

şedinţelor comune, au acest atribut de a stabili proiectul ordinii de zi. Este o obligaţie 

constituţională a preşedinţilor celor două Camere aceea de a convoca plenul pentru a 

permite respectarea Constituţiei”, a afirmat Orban. 

Orban a precizat că, chiar dacă nu se întruneşte cvorumul la şedinţa Birourilor 

permanente reunite, şedinţa plenului se va desfăşura. 

„Odată convocată, şedinţa se desfăşoară (…), plenul este suveran”, a adăugat el, 

menţionând că plenul are capacitatea de a vota ordinea de zi. 
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Citește și DOCUMENT Premierul Cîțu acuză Parlamentul în sesizarea către CCR că a 

înștiințat prea târziu Guvernul despre moțiunea de cenzură, deși public îl critică pe 

Ludovic Orban, șeful Camerei Deputaților, că accelerează procedura moțiunii 

Ludovic Orban a susţinut că nu este nevoie de cvorum la şedinţa de plen pentru citirea 

moţiunii de cenzură. 

„Nu este prevăzută necesitatea cvorumului la citirea moţiunii de cenzură. Cvorumul este 

necesar la acele şedinţe la care se adoptă legi, hotărâri, moţiuni”, a explicat Orban. 

Premierul Florin Cîţu a anunţat, miercuri, că parlamentarii PNL vor fi mandataţi să nu 

participe la plenul reunit convocat de preşedinţii celor două Camere ale Parlamentului 

sau la şedinţele Birourilor permanente reunite în care se va discuta calendarul moţiunii 

USR PLUS – AUR, până la verificarea legalităţii semnăturilor de pe moţiune, considerând 

că aceasta a fost depusă nelegal. 

În acelaşi timp, premierul a sesizat Curtea Constituţională cu privire la existenţa unui 

conflict între Parlament şi Guvern pe tema moţiunii de cenzură. 

Nici grupul parlamentar al minorităţilor naţionale nu va participa la niciuna dintre 

şedinţele de plen pe tema moţiunii de cenzură, demers care nu este pe agenda 

românilor, după cum a declarat pentru AGERPRES liderul grupului, deputatul Varujan 

Pambuccian. 

Pe de altă parte, parlamentarii PSD vor participa la şedinţa de plen reunit în care ar urma 

să se citească moţiunea de cenzură, însă cel mai probabil nu vor fi prezenţi la şedinţa 

Birourilor permanente reunite în care se stabileşte ordinea de zi a şedinţei de plen 

comun, a precizat pentru AGERPRES liderul senatorilor PSD, Lucian Romaşcanu. 

Moţiunea de cenzură intitulată „Demiterea Guvernului Cîţu, singura şansă a României de 

a trăi! Florin Cîţu trebuie să plece!” a fost înregistrată în 3 septembrie la cabinetele 

preşedinţilor celor două Camere. 

Birourile permanente reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului au fost convocate în 

datele de 3, 4, 6 şi 7 septembrie în vederea stabilirii calendarului dezbaterii moţiunii de 

cenzură, care însă nu s-a putut realiza din cauza lipsei cvorumului de şedinţă. 
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Potrivit Regulamentului activităţilor comune ale Camerei Deputaţilor şi Senatului, 

moţiunea de cenzură, care poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al 

deputaţilor şi senatorilor, se prezintă Birourilor permanente şi se comunică Guvernului 

de către preşedintele Camerei Deputaţilor, în ziua în care aceasta a fost depusă. 

Moţiunea de cenzură se prezintă în şedinţa comună a celor două Camere în cel mult 5 

zile de la data depunerii. Dezbaterea moţiunii de cenzură are loc după 3 zile de la data 

când a fost prezentată în şedinţa comună a celor două Camere.  

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Grupul minorităților naționale nu va participa la dezbaterea moțiunii 

de cenzură. ”Noi vrem un singur lucru: să se liniştească odată tot” 

Grupul minorităților naționale nu va participa la dezbaterea moțiunii de cenzură. ”Noi 

vrem un singur lucru: să se liniştească odată tot””Noi nu participăm la astfel de lucruri” 

FOTO Facebook / Varujan Pambuccian 

Deputatul Varujan Pambuccian, șeful grupul parlamentar al minorităţilor naţionale, a 

declarat că acest grup nu va participa la niciuna dintre şedinţele de plen pe tema 

moţiunii de cenzură, pentru că acest demers nu este pe agenda românilor, a precizat 

pentru AGERPRES. 

"Noi am avut două şedinţe de grup pe tema asta, una a fost acum o săptămână, una a 

fost una aceasta şi la ambele şedinţe de grup s-a hotărât acelaşi lucru: nu este problema 

noastră, nu participăm la nimic! (...) Nu vrea nimeni să se bage în chestiunea această. Noi 

vrem un singur lucru: să se liniştească odată tot, şi să vedem că începem şi să facem 

ceva. Sunt atâtea nenorociri care se întâmplă acum, de exemplu povestea aceasta cu 

facturile la energie, care este îngrozitoare. Asta trebuie să o abordăm, trebuie "să luăm 

taurul de coarne" şi să o abordăm foarte serios. Cred că va fi pentru prima dată când o 

să facem parte, poate, dintr-o comisie de anchetă", a subliniat Varujan Pambuccian. 
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Potrivit acestuia, "sunt lucruri grave" care trebuie tratate şi care nu pot fi lăsate la 

întâmplare. 

"Şi, de aceea, noi nu participăm la astfel de lucruri care nu sunt ale noastre. Nu cred că 

sunt nici pe agenda politică a publicului. Vrem să discutăm chestiunile care sunt pe 

agenda publică - aceasta cu energia, în primul rând. După aceea o să vedeţi că o să 

avem o criză a apei, o să avem o criză a alimentelor, o să fie lucruri foarte rele care vin şi 

pe care trebuie să le şi anticipăm puţin, nu doar să reacţionăm la ele. Trebuie să facem 

ceva", a arătat Varujan Pambuccian. 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Cîțu a convocat o ședință a conducerii PNL joi dimineața/ Ionel 

Dancă: E nebunie totală în #echipadistrugatoare a Partidului National 

Liberal! 

Premierul Florin Cîțu a convocat pentru joi dimineața la ora 9 o ședință a conducerii PNL 

pentru a permite vicepreședinților liberali din Camera Deputaților și Senat să participe la 

ședința conducerii Parlamentului prevăzută pentru ora 10 în care ar urma să fie stabilit 

calendarul moțiunii de cenzură. 

Ieri, PNL a decis să interzică parlamentarilor liberali să participe la orice demers care ar 

viza dărâmarea propriului guvern, cu scopul de a-l sancționla pe Ludovic Orban. 

Deputatul Florin Roman a propus ca votarea moțiunii să aibă loc pe data de 1 

octombrie, după Congres. 

Tabăra Orban acuză ”un puci politic” împotriva democrației și statului de drept. Ionel 

Dancă, unul dintre susținătorii lui Ludovic Orban, a scris pe Facebook: 

”Cine semnează la ora asta o convocare a Biroului Politic National PNL pentru mâine 

dimineață la ora 9,00?! E nebunie totală în #echipadistrugatoare a Partidului National 

Liberal! E pur și simplu un „puci politic” în plină desfășurare la adresa democrației din 

PNL și a statului de drept din România. Când singurul lor sprijin politic mai e PSD nu pot 

face decât ca PSD, #NoapteaCaHotii!” 

(Sursa: G4media.ro) 
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• CCR le-a cerut Guvernului și Parlamentului să-și expună punctele de 

vedere, pe marginea conflictului ce implică moțiunea împotriva 

premierului Florin Cîțu, până în 15 septembrie 

Conflictului care a condus la ruperea coaliției de guvernare și la depunerea moțiunii de 

cenzură pentru demiterea premierului Florin Cîțu va fi tranșat și de Curtea 

Constituțională a României (CCR). Potrivit unei informări oficiale,  CCR a invitat atât 

Guvernul cât și Parlmentul să formuleze puncte de vedere pe marginea acestui conflict 

până în 15 septembrie, urmând ca ulterior să se stabilească termenul de judecată. 

„Referitor la cererea de soluționarea a conflictului dintre Guvern si Parlament s-a stabilit 

ca până la 15 septembrie părțile să își exprime punctul de vedere. Termenul pentru 

ședința de judecată se stabilește ulterior. Art. 34 -36 din Legea 47/1992” – se precizează 

în informarea transmisă de CCR. 

Reamintim că premierul Florin Cîțu a depus miercuri la Curtea Constituțională o sesizare 

prin care îi cere să constate existența unui conflict juridic de natură constituțională între 

Parlament și Guvern, legat de moțiunea de cenzură depusă de USR PLUS, cu sprijinul 

AUR. 

Citește mai multe în articolul: 

DOCUMENT Premierul Cîțu acuză Parlamentul în sesizarea către CCR că a înștiințat prea 

târziu Guvernul despre moțiunea de cenzură, deși public îl critică pe Ludovic Orban, 

șeful Camerei Deputaților, că accelerează procedura moțiunii 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• UPDATE: Secretarii de stat USR PLUS au fost demiși de premierul Cîțu 

UPDATE: În Monitorul Oficial au fost publicate deciziile premierului Cîțu de demitere a 

secretarilor de stat USR PLUS. Vezi aici deciziile din Monitorul Oficial 

Premierul Florin Cîțu a anunțat la Digi24 că în această seară va semna deciziile de 

demitere a secretarilor de stat numiți de USR PLUS. 
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El a spus la Digi24 că ”nu pot păstra secretarii de stat USR PLUS după ce ei au negociat 

cu PSD și AUR și reprezintă interesele lor”. 

Reamintim că miniștrii USR PLUS au demisionat luni din guvern, dar secretarii de stat și 

prefecții au rămas în funcții. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• EXCLUSIV Prima decizie luată de Florin Cîțu ca ministru interimar la 

Fonduri Europene: a stopat miercuri concursul de joi pentru funcțiile 

de conducere. Concursul era cu subiecte extrase aleator, pentru a 

reduce posibilitatea de fraudare 

Prima măsură luată de Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene (MIPE) după ce la 

conducere a venit ca ministru interimar premierul Florin Cîțu a fost să înterupă concursul 

pentru funcții de conducere, potrivit unui anunț public. Consursul lansat în 11 august 

urma să se desfășoare joi, 9 septembrie. Ministerul a anunțat ”întreruperea” concursului, 

deși în Codul Administrativ nu este prevăzută o astfel de procedură. 

Concursul urmărea ocuparea a 21 de posturi de conducere și execuție – directori și șefi 

de serviciu. Pe lângă testarea cunoștințelor specifice, la concurs ar fi fost testate 

cunoștințele de limbă străină și operare pe calculator. Concursul era organizat în 

colaborare cu Agenția Națională a Funcționarilor Publici, iar șeful ANFP, Liviu Mălureanu, 

scria la acel moment că ”MIPE este al treilea minister care se angajează să utilizeze 

aplicația informatică ANFP prin care subiectele sunt extrase aleator, astfel fiind redusă la 

minim posibilitatea de fraudare”. 

Cum a explicat ministerul condus de Florin Cîțu stoparea concursului? Invocând nevoia 

de reanalizare a structurii organizatorice: 

”Având în vedere necesitatea reanalizării structurii organizatorice a Ministerului 

Investițiilor și Proiectelor Europene, în vederea refacerii capacității administrative pe 

principiile eficienței instituționale, atingerii obiectivelor și ducerii la îndeplinire a tuturor  
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atribuțiilor stabilite în acord cu cerințele Comisiei Europene pentru aplicarea politicilor 

comunitare, pentru asigurarea concentrării pe reformele relevante, precum și Raportul 

de audit public intern privind „Evaluarea gradului de încărcare a personalului din cadrul 

MIPE”, aflat în procedură de avizare, Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene 

anunță întreruperea procedurilor de concurs aflate în derulare, cu reluarea procedurii la 

odată care va fi comunicată ulterior”. 

De remarcat că în Codul Administrativ nu este preăzută posibilitatea ”întreruperii” 

concursurilor, ci doar amânarea, din motive obiective, pentru 15 zile, potrivit articolului 

471: 

Autoritatea sau instituția publică organizatoare a concursului sau, după caz, a 

examenului, poate dispune amânarea desfășurării concursului sau examenului în cazul în 

care, din motive obiective, nu se pot respecta data și ora desfășurării concursului. În 

această situație concursul se amână pentru o perioadă de maximum 15 zile 

calendaristice, calculate de la data inițial stabilită pentru desfășurarea concursului. 

O tentativă similară de stopare a unui concurs mai vechi, încercată de ex-ministrul 

Marcel Boloș, a fost oprită de Agenția Națională a Funcționarilor Publici, potrivit surselor 

G4Media.ro. În ianuarie 2021, Violeta Vijulie, președintele de atunci al ANFP, îl avertiza 

pe ministru într-o adresă oficială că întreruperea unui concurs nu este prevăzută de lege 

și că luarea unei asemenea măsuri se face pe proprie răspundere. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Florin Cîțu: Propunerea creșterii salariului minim a venit în primul 

rând de la patronate 

Premierul Florin Cîțu a declarat miercuri că patronatele au fost cele care au cerut 

creșterea salariului minim, iar el își dorește ”o formulă transparentă, care să țină cont de 

condițiile economice”. 

”Surprinzător, propunerea creșterii salariului minim a venit în primul rând de la 

patronate. A fost ușor să cădem de acord că trebuie să crească.  
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La procente încă este o diferență între patronate și sindicate, nu foarte mare, și după ce 

agreăm formula care să fie folosită în fiecare an vom adopta și creșterea. La patronate 

cifra propusă pentru creștere era 8%, în partea cealaltă 10%, deci eu zic că putem să ne 

înțelegem”, a declarat premierul Cîțu la Ploiești. 

El a anunțat încă de marți că guvernul ca mări salariul minim, la o zi după ce și PSD 

ceruse aceeași măsură. 

Președintele Confederației Patronale Concordia, Steven van Groningen, a declarat marți 

că susține creșterea salariului minim cu o formulă clară și predictibilă. 

”Concordia dorește ca împreună cu partenerii sociali să stabilească un calendar al 

creșterilor salariului minim pentru următorii 3-4 ani, după o formulă clară, care să ducă 

la o creștere a veniturilor angajaților, dar fără a pune o presiune insuportabilă pe 

companii. Și o formulă care să fie predictibilă. În opinia noastră, putem agrea cu 

partenerii sociali o creștere reală anuală fixă care să fie ajustată cu rata inflației și 

productivitatea. Concordia a avut anul acesta discuții constante cu ceilalți parteneri 

sociali reprezentativi la nivel național pentru a stabili calendarul de creștere până în 

2024. Credem că putem ajunge împreună, prin dialog, la o formulă care să poată 

reprezenta o îmbunătățire a nivelului de trai pentru cei care sunt plătiți cu salariul minim. 

În același timp am vrea să înțelegem mai bine situația celor 1,6 milioane de lucrători cu 

salariul minim din România, pentru a avea o imagine mai pertinentă. Guvernul s-a 

angajat să ne pună la dispoziție prin ministerele Muncii și de Finanțe datele necesare. 

Suntem încrezători că împreună cu partenerii sociali vom negocia o creștere care să 

compenseze pentru rata inflației și să aducă și ceva în plus într-o formulă care să poată 

fi replicată în anii viitori, pentru a ne asigura că toți cei care muncesc pot duce un trai 

decent și companiile pentru care lucrează rămân competitive”, a spus van Groningen. 

(Sursa: G4media.ro) 
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• Primele decizii luate de Virgil Popescu, după ce a preluat Ministerul 

Economiei, ca interimar: A anulat prelungirile de mandate din consiliile 

de administrație și concursurile cu subiecte extrase aleator 

Primele decizii luate de ministrul Virgil Popescu, după ce a preluat interimatul la 

Ministerul Economiei de la Claudiu Năsui, au fost să anuleze prelungirile de mandate în 

consiliile de administrație ale companiilor din subordinea ministerului și să anuleze 

concursurile cu subiectele extrase după noul sistem aleatoriu, potrivit informațiilor 

obținute de Economedia. Ministrul Virgil Popescu neagă însă anularea concursurilor. 

Mai precis, Virgil Popescu a anulat o serie de prelungiri de mandate în consiliile de 

administrație care expirau luna aceasta. Ministrul Virgil Popescu a confirmat pentru 

Economedia această informație. 

Reamintim că ministrul Claudiu Năsui a schimbat în prima parte a acestui an consiliile de 

administrație la o serie de companii din subordine, precum Romarm, Salrom, Mamaia 

SA, Băița SA, Plafar, Germisara, Uzina Automecanică Moreni, Metrom sau Societatea 

Națională Industria Optică Română SA (IOR). Motivele invocate erau pentru a numi în 

consiliile de administrație profesioniști potriviți provocărilor pe care le întâmpină fiecare 

companie în parte. Noii membri de CA erau în mare parte profesioniști din mediul privat. 

Anularea prelungirilor acestor mandate lasă loc de numiri noi în consiliile de 

administrație, numiri care sunt adesea făcute temporar, pe posturi remunerate 

consistent. 

Totodată, potrivit informațiilor Economedia, ministrul Virgil Popescu a anulat și 

concursurile cu subiectele extrase după noul sistem aleatoriu, care reduc la minimum 

posibilitatea de fraudare. Virgil Popescu a negat însă acest lucru. 

Reamintim că prima măsură luată de Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene 

(MIPE) după ce la conducere a venit ca ministru interimar premierul Florin Cîțu a fost să 

întrerupă concursul pentru funcții de conducere, derulat tot după acest sistem aleatoriu. 
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În plus, Virgil Popescu a transmis pentru Economedia că va trimite corpul de control la 

Salrom, pentru a verifica licitația internațională pentru studiul de fezabilitate pentru 

exploatarea grafitului din România. Potrivit lui Popescu, Salrom ar investi într-un 

perimetru pentru care nu ar deține licență de exploatare. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

• Fondurile alocate pentru Sănătate la rectificarea bugetară sunt 

suficiente, susține Cseke Attila 
 

Ministrul interimar al Sănătății, Cseke Attila, susține că fondurile alocate la rectificarea 

bugetară pentru Sănătate sunt suficiente. 

 

Conform acestuia, banii ajung pentru a acoperi cheltuielile de zi cu zi din sistemul 

sanitar, inclusiv tratamentul pentru pacienții care suferă de HIV/SIDA, pentru cei cu 

tuberculoză și pentru plata personalului din centrele de vaccinare. 

 

"Am avut o discuţie cu cei din conducerea ministerului, pe care o să o continuăm, dar în 

mod special şi despre această parte financiară şi pot să asigur pe toată lumea că la 

rectificarea bugetară, care a apărut aseară în Monitorul Oficial, Ministerul Sănătăţii şi 

Casa Naţională de Asigurări de Sănătate au primit fondurile necesare pentru 

continuarea activităţii şi aceste fonduri sunt suficiente pentru a acoperi cheltuielile de zi 

cu zi din sistemul sanitar, inclusiv legat de programe, inclusiv pentru bolnavii HIV-SIDA, 

pentru tuberculoză şi inclusiv pentru plata centrelor de vaccinare", a spus Cseke Attila. 

 

De asemenea, Ministrul interimar al Sănătăţii, Cseke Attila, a afirmat că cel mai 

important lucru este menţinerea capacităţii unităţilor sanitare de gestionare a 

pandemiei, susţinând ca doreşte să menţină decizia ca spitalele să aibă fluxuri mixte 

COVID şi non-COVID. 

 

De asemenea, Cseke Attila s-a referit şi la începerea anului şcolar, precizând că scopul 

autorităţilor este de a asigura menţinerea prezenţei fizice a elevilor. 

 

 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/ce-spune-cseke-attila-despre-vaccinarea-la-chiuveta-1699301
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Ministrul demisionar al Sănătăţii, Ioana Mihăilă, a declarat marţi că este "dramatică" 

situaţia fondurilor pentru programele naţionale de sănătate, precum cel de vaccinare şi 

pentru bolnavii de HIV-SIDA şi tuberculoză, iar dacă la rectificare nu se vor aloca 

fonduri, s-ar putea ca accesul la medicamente al acestor bolnavi "să fie restricţionat" 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Rectificarea bugetară, în Monitorul oficial. Câți bani primesc 

bisericile, partidele și Fondul prin care premierul dă bani primăriilor. 

Situația finală pe instituții 

Rectificarea bugetară a fost publicată în Monitorul oficial. Sunt câteva modificări 

importante, față de ultima variantă a proiectului: se dau bani pentru partide + 87 

milioane (după ce s-au răzgândit), Ministerul Economiei primește cu circa 20 de milioane 

lei mai mult, iar bugetul de Acțiuni generale, unde e și Fondul prin care premierul va 

putea da bani către primării, se diminuează puțin (pentru că au mărit sumele menționate 

mai sus). 

Bisericile vor primi 80 milioane lei prin bugetul Secretariatului General al Guvernului. La 

începutul anului, când s-a realizat bugetul pe 2021, s-au alocat pentru culte 760 

milioane lei. Așadar, bugetul acestora crește la 840 milioane lei. 

Partidele politice primesc 87 milioane lei subvenție. În prima variantă a proiectului 

doreau să dea 100 de milioane, dar pentru că cifra a fost criticată, autoritățile au venit 

apoi cu o a doua variantă în care au tăiat acea sumă și reieșea că vor da 1,75 milioane lei 

către AEP. Tot 1,75 milioane apărea și în cea de-a treia variantă, ce a fost publicată cu 

puțin timp înainte de ședința de Guvern. Ei bine, în ședința de Guvern au decis să 

adauge 87 milioane lei. Iar faptul că este vorba despre subvenție pentru partide, a fost 

confirmat chiar de Cîțu. 

Bugetul de Acțiuni generale (Ministerul Finanțelor) primește 2,787 miliarde lei. Suma 

este mai mică decât în ultima variantă a proiectului. Cel mai probabil, s-a diminuat 

pentru că se dau bani pentru subvenția partidelor și la Ministerul Economiei. 

 

https://ziare.com/social/medicamente/
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Fondul de rezervă prin care se alocă bani din pix pentru primării este acum alimentat cu 

1,785 miliarde lei, anterior fiind vorba despre 1,895 miliarde lei. Dacă adunăm cu suma 

alocată inițial prin bugetul de stat aprobat la începutul anului, atunci Fondul lui Cîțu urcă 

la 2,382 miliarde lei. 

Privind în urmă, atât la anul trecut cât și la cei anteriori (guvernarea PSD), fondul nu a 

prea fost folosit pentru urgențe, ci pentru a se da bani diverselor proiecte PNDL ale 

anumitor primării. Vom vedea dacă se va întâmpla la fel acum, mai ales că sunt alegeri în 

PNL. 

Instituțiile care primesc bani 

Administrația Prezidențială primește 12,4 milioane lei 

Consiliul Concurenței primește 2 milioane lei 

Secretariatul General al Guvernului primește 98,1 milioane lei 

Ministerul Dezvoltării primește 2,392 miliarde lei 

Ministerul Finanțelor +168,8 milioane lei 

Ministerul Justiției +13 milioane lei 

Ministerul Afacerilor Interne + 29 milioane lei 

Ministerul Tineretului și Sportului + 51,1 milioane lei 

Ministerul Agriculturii + 150 milioane lei 

Ministerul Mediului +533,8 milioane lei 

Ministerul Transporturilor + 660,6 milioane lei 

Ministerul Educației +210 milioane lei (în buget mai apar și venituri proprii, dar noi ne 

referim strict la alocarea bugetară) 

Ministerul Sănătății +3,721 miliarde lei 

Ministerul Culturii +12,3 milioane lei 

Ministerul Public primește + 18,8 milioane lei 
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Agenția Națională de Integritate +8,75 milioane lei 

SRI +116,9 milioane lei 

SIE +17,2 milioane lei 

STS +41,16 milioane lei 

Ministerul Economiei va primit 62,8 milioane lei (în ultima variantă de proiect era vorba 

despre 40,6 milioane lei) 

Ministerul Energiei +650,59 milioane lei 

Academia Română +22,59 milioane lei 

ANSVSA +134,1 milioane lei 

Institutul Cultural Român +1 milion lei 

Societatea Română de Radiodifuziune +20 milioane lei 

TVR +13 milioane lei 

Consiliul Superior al Magistraturii +1,2 milioane lei 

Autoritatea Electorală Permanentă +88,75 milioane lei. În prima variantă a proiectului, 

doreau să dea 100 de milioane subvenție pentru partide, dar pentru că cifra a fost 

criticată, autoritățile au venit apoi cu o a doua variantă a proiectului în care se dădeau 

1,75 milioane lei. Ei bine, în ședința de Guvern au decis să dea 87 milioane lei. 

Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene +760,7 milioane lei 

Autoritatea Națională pentru Restituirea Proprietăților +1,8 milioane lei 

Academia Oamenilor de Știință +3,5 milioane lei 

Ministerul Finanțelor – Acțiuni generale +2,787 miliarde lei (suma este mai mică decât 

în ultima variantă a proiectului. Cel mai probabil, s-a diminuat pentru că se dau bani 

pentru subvenția partidelor și la Ministerul Economiei). Fondul de rezervă prin care se 

alocă bani din pix pentru primării este acum alimentat cu 1,785 miliarde lei, anterior fiind 

vorba despre 1,895 miliarde lei. 
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Instituții care pierd bani 

Ministerul Muncii și Protecției Sociale: -2,781 miliarde lei. Se diminuează transferurile 

pentru echilibrarea bugetului de asigurări sociale de stat cu 3,319 miliarde lei, în 

principal ca urmare a creșterii veniturilor bugetului asigurărilor sociale de stat aferente 

sistemului public de pensii și majorarea transferurilor către bugetul asigurărilor pentru 

șomaj cu suma de 547,1 milioane lei. 

Senatul pierde 1,93 milioane lei 

Curtea de Conturi pierde 10 milioane lei 

Deficitul bugetar se va majora la 83,8 miliarde lei, ca sumă nominală. Pentru că se 

raportează la o estimare (a CNSP) de PIB nominal mai mare, acesta scade ca procent la 

7,13%, de la 7,16%. Până la finalul anului mai e destul timp. Va mai veni o rectificare, așa 

că nu se știe ce deficit vom avea în final. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Masca de protecție, obligatorie pe o rază de 50 de metri în jurul 

școlilor din București 

Masca de protecție, obligatorie pe o rază de 50 de metri în jurul școlilor din 

BucureștiMăsură anunțată cu câteva zile înainte de începerea anului școlar FOTO 

Unsplash 

Masca de protecţie va trebui purtată pe o rază de 50 de metri în jurul unităţilor de 

învăţământ, începând cu data de 13 septembrie, conform deciziei adoptate miercuri de 

către Comitetul Municipiului Bucureşti pentru Situaţii de Urgenţă. 

"Pentru prevenirea răspândirii infecţiilor cu virusul SARS-CoV-2, este obligatorie 

purtarea măştii de protecţie, astfel încât să acopere gura şi nasul, pe o rază de 50 de 

metri în jurul unităţilor de învăţământ, pentru persoanele care staţionează în acest 

perimetru, începând cu data de 13 septembrie 2021", prevede hotărârea. 
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Potrivit acesteia, la nivelul Municipiului Bucureşti, rata de incidenţă cumulată la 14 zile 

este de 1,21 cazuri de SARS-CoV-2 la mia de locuitori.  

(Sursa: ziare.com) 

 

• Renate Weber anunță că până la finalul săptămânii va lua o decizie 

legată eventuala atacare la CCR a ordonanței de urgență pentru 

programul de investiții Anghel Saligny 

Renate Weber, Avocatul Poporului, a declarat pentru G4Media.ro că Serviciul contencios 

constituțional din cadrul instituției a început analiza ordonanței de urgență care 

înființează programul de investiții ”Anghel Saligny”, iar până la finalul acestei săptămâni 

ar putea lua o decizie legată de o eventuală atacare la Curtea Constituțională. 

Tot luni, ONG-ul Expert Forum a solicitat Avocatului Poporului, alături de alte 17 

organizații neguvernamentale și grupuri civice, să sesizeze Curtea Constituţională cu 

privire la excepţia de neconstituţionalitate a Ordonanţei de urgenţă pentru aprobarea 

Programului Național de Investiții “Anghel Saligny”. 

Ordonanța privind aprobarea Programului Anghel Saligni, în valoare de 50 de miliarde 

RON, bani pentru proiecte de asfaltare, canalizare și rețele de gaz, a fost adoptat vineri 

seara în ședința de Guvern. OUG-ul a intrat în vigoare luni, 6 septembrie, iar singura 

instituție care poate ataca la CCR ordonanța de urgență este Avocatul Poporului. 

”Adoptarea OUG s-a făcut cu încălcarea flagrantă a articolului 115, alin. 4 din Constituție, 

în lipsa unei situații extraordinare care să justifice înlocuirea procedurilor parlamentare și 

asumarea unui astfel de proiect de către Guvern. Totodată, a fost încălcat și art. 141 din 

Constituția României referitor la Consiliul Economic și Social, prin faptul că nu s-a 

solicitat avizul conform procedurilor legale de la această instituție și nici nu s-a primit un 

aviz. Contrar declarațiilor liderilor politici, avizul CES este obligatoriu”, arată ONG-urile 

citate. 

(Sursa: G4media.ro)  
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• Expert Forum critică creșterea subvențiilor pentru partidele politice: 

„Solicităm revocarea acestei suplimentări și facem apel la partidele 

politice să fie responsabile și transparente” 

Expert Forum, alături de alte organizații precum Active Watch și Geeks for Democracy, 

au criticat miercuri decizia Guvernului Florin Cîțu de a majora subvențiile pentru 

partidele politice și a cerut revocarea creșterii acestor creșteri. 

„Organizațiile semnatare protestează față de creșterea nejustificată a sumelor alocate 

pentru subvențiile partidelor politice. Am luat la cunoștință din declarația publică a 

premierului Florin Cîțu din data de 7 septembrie că s-a aprobat o suplimentare a 

fondurilor astfel încât să ajungă la nivelul de anul trecut, la solicitarea Autorității 

Electorale Permanente. Astfel, ne arătăm nemulțumirea față de o alocare de aproape 90 

de milioane de lei, care suplimentează bugetele deja mari ale partidelor politice. 

Solicităm revocarea acestei suplimentări și facem apel la partidele politice să fie 

responsabile, transparente și să nu folosească subvențiile ca instrument de cumpărare a 

influenței politice”, se arată în comunicatul Expert Forum. 

Organizațiile amintesc faptul că premierul Cîțu afirmase în anul 2020 că va scădea 

subvențiile pentru partitele politice, fapt ce va genera economii semnificative pentru 

anul 2021. 

„«Lucrez la bugetul pentru 2021 și exact ca în 2020 voi propune economii REALE la 

bugetul de stat prin: tăierea cu un procent SEMNIFICATIV a subvenției pentru partidele 

politice și în 2021. În 2020, deși an electoral, am tăiat subvenția pentru partidele politice 

cu 30%. Marcel Ciolacu, așa se fac economii substanțiale la bugetul pentru anul viitor.» 

Cu toate acestea, în luna august a fost înaintată o propunere de majorare cu aproape 

100 de milioane de lei. Deși Guvernul a renunțat la mărirea subvențiilor, după o 

solicitare înaintată de EFOR și în urma presiunilor publice, am aflat ieri că va exista 

această suplimentare, mai ales în condițiile în care nici nu figura în proiectul de OUG 

disponibil public”, mai transmite Expert Forum. 

De asemenea, Expert Forum a mai precizat că majorarea subvențiilor prin rectificarea 

bugetară este „nejustificată”. 
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„Deși prin bugetul din 2021 se alocaseră 162 de milioane de lei, pentru un an care nu 

este electoral și deci cu cheltuieli reduse, rectificarea bugetară a adus o suplimentare pe 

care o considerăm nejustificată. La fel de nejustificată considerăm și declarația 

președintelui AEP, domnul Constantin-Florin Mitulețu-Buică, cu privire la faptul că acesta 

este nivelul normal al subvenției și că nu poate scădea, întrucât partidele și-au făcut 

anumite planuri. Această declarație sugerează intenția unei creșteri constante a 

subvențiilor în anii următori. O analiză a creșterii semnificative a subvențiilor în ultimii 

ani este disponibilă pe portalul EFOR www.banipartide.ro”, se mai arată în comunicat. 

Expert Forum explică faptul că este dificil de înțeles la ce vor servi încă 90 de milioane de 

lei, în contextul în care în primele șase luni din 2021 partitele au cheltuit doar jumătate 

din cele 92 de milioane de lei primite. 

„Expert Forum a arătat că partidele politice au cheltuit în primele șase luni doar jumătate 

din cele 92 de milioane de lei primite. Astfel, este greu de înțeles la ce vor servi încă 

aproape 90 de milioane în plus, în condițiile în care nici banii alocați deja nu sunt 

cheltuiți. De asemenea, am mai arătat că o mare parte din acești bani au mers către 

presă, pentru promovare, îndepărtându-se de la scopul alocării subvențiilor, care ar 

trebui să fie dezvoltarea capacității partidelor politice. Reamintim și că principalele 

partide care primesc bani, PSD și PNL, nu au răspuns cererilor formulate conform legii 

accesului la informațiile de interes public, prin care am solicitat contractele din subvenții. 

Acumularea de sume semnificative de către partidele politice până în 2024, la 

următoarele alegeri, reprezintă un pericol la adresa echilibrului în campaniile electorale, 

cu impact asupra competiției democratice”, a mai afirmat Expert Forum. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Deficitul balanței comerciale a României în creștere, în ciuda 

majorării exporturilor cu aproape 25% 

Deficitul balanței comerciale a României în creștere, în ciuda majorării exporturilor cu 

aproape 25%Creștere importantă a exporturilor pentru economia României FOTO 

Pixabay 
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Exporturile au crescut în primele şapte luni cu 24,5%, la 42,511 miliarde euro, iar 

importurile au crescut cu 25,4%, la 55,375 miliarde euro, comparativ cu perioada similară 

din 2020, deficitul balanţei comerciale fiind de 12,864 miliarde euro, mai mare cu 2,858 

miliarde euro, arată datele publicate joi de Institutul Naţional de Statistică (INS). 

"În perioada 1 ianuarie - 31 iulie 2021, exporturile FOB au însumat 42,511 miliarde euro, 

iar importurile CIF au însumat 55,375 miliarde euro. În perioada 1 ianuarie - 31 iulie 

2021, exporturile au crescut cu 24,5%, iar importurile au crescut cu 25,4%, comparativ cu 

perioada 1 ianuarie - 31 iulie 2020. Deficitul balanţei comerciale (FOB/CIF) în perioada 1 

ianuarie - 31 iulie 2021 a fost de 12,864 miliarde euro, mai mare cu 2,858 miliarde euro 

decât cel înregistrat în perioada 1 ianuarie - 31 iulie 2020", arată datele INS. 

În luna iulie 2021, exporturile FOB au însumat 6361,5 milioane euro, iar importurile CIF 

au însumat 8,547 miliarde euro, rezultând un deficit de 2,185 miliarde euro. 

Faţă de luna iulie 2020, exporturile din luna iulie 2021 au crescut cu 14,6%, iar 

importurile au crescut cu 24,3%. 

În primele şapte luni, ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor sunt 

deţinute de grupele de produse: maşini şi echipamente de transport (47,5% la export şi 

36,4% la import) şi alte produse manufacturate (30,5% la export şi 30,2% la import). 

Valoarea schimburilor intra-UE27 de bunuri în primele şapte luni a fost de 31,347 

miliarde euro la expedieri şi de 40,423 miliarde euro la introduceri, reprezentând 73,7% 

din total exporturi şi 73% din total importuri. 

Valoarea schimburilor extra-UE27 de bunuri în perioada ianuarie-iulie a fost de 11,164 

miliarde euro la exporturi şi de 14,952 miliarde euro la importuri, reprezentând 26,3% 

din total exporturi şi 27% din total importuri. 

Soldul balanţei comerciale FOB/CIF se calculează pe baza valorii exportului FOB şi a 

importului CIF, ca diferenţă între acestea. Soldul negativ al balanţei comerciale se 

numeşte deficit, iar cel pozitiv se numeşte excedent. 

Preţul FOB (Free on Board/Liber la bord) reprezintă preţul la frontiera ţării exportatoare, 

care include valoarea bunului, toate cheltuielile de transport până la punctul de 

îmbarcare, precum şi toate taxele pe care bunul trebuie să le suporte pentru a fi 

încărcat la bord.  
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Preţul CIF (Cost, Insurance, Freight/Cost, Asigurare, Navlu) reprezintă preţul la frontiera 

ţării importatoare, care cuprinde atât elementele componente ale preţului FOB, cât şi 

costul asigurării şi transportului internaţional. 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Premieră: Banca Națională a respins o sinecură PNL la Fondul de 

Garantare. Imediat, liberalii au numit persoana respectivă în Consiliul 

de Administrație de la Fondul de Contragarantare unde ia 12.600 de lei 

lunar 

Băncii Naționale a României a respins, în urmă cu câteva luni, o propunere de numire în 

Consiliul de Administrație de la Fondul Național de Garantare a Creditelor pentru 

Întreprinderile Mici și Mijlocii făcută de ministerul de Finanțe condus la acel moment de 

liberalul Alexandru Nazare. 

Banca Națională a invocat lipsa de experiență a persoanei nominalizate, pe nume Alina 

Monica Movileanu (37 de ani), aceasta fiind șef de birou la Societatea de Transport 

Public București. 

Cu toate acestea, Ministerul de Finanțe a continuat să o sprijine pe Movileanu și a 

numit-o imediat în Consiliul de Supraveghere de la Fondul de Contragarantare unde 

aceasta primește aceeași indemnizație, de circa 12.000 lei lunar. 

Contactată de G4Media, Movileanu a declarat că nu este membră de partid și că a cerut 

de la Banca Națională justificarea deciziei de respingere, dar nu a primit răspuns, până în 

prezent. 

Decizie în premieră a Băncii Naționale a României (BNR). La începutul lunii iunie, 

instituția a trimis la Fondul Național de Garantare a Creditelor pentru Întreprinderile Mici 

și Mijlocii (FNGCIMM) o adresă în care comunica faptul că Alina Monica Movileanu, unul 

dintre membrii din Consiliul de Administrație, nu îndeplinește ”condițiile de experiență 

adecvată naturii, întinderii și complexității activității instituției financiare nebancare și 

responsabilităților încredințate”. 

Sursa: Monitorul Oficial 
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Adresa a ajuns la FNGCIMM înainte de ședința Adunării Generale a Acționarilor din 5 

iunie 2021, dată la care Ministerul de Finanțe pregătea prelungirea mandatului lui 

Movileanu – acesta fusese numită provizoriu în funcție, pe 4 luni, în februarie 2021. 

Drept urmare a poziției BNR, în ședința AGA din 5 iunie s-a constatat vacantarea de 

drept a poziției de membru CA deținută de Movileanu. 

Cu toate acestea, pe 1 iunie, cu câteva zile de această ședință, Movileanu fusese votată 

pe un post similar – membru în Consiliul de Supraveghere de la Fondul de 

Contragarantare –, nominalizarea venind tot din partea Ministerului de Finanțe. 

Mandatul acesta este tot pentru patru luni, poate fi prelungit la șase luni, și prevede 

încasarea unei indemnizații apropiate de cea de la FNGCIMM: 12.600 lei lunar brut. 

Verificările G4Media în arhiva numirilor de membri în Consiliul de Administrație de la 

FNGCIMM indică faptul că decizia de respingere, de către BNR, a numirii unei persoane 

în Consiliul de Administrație este o premieră. 

Purtătorul de cuvânt al Băncii Naționale, Dan Suciu, nu a oferit detalii despre situație, 

rezumându-se să declare că ”BNR transmite avize conform reglementarilor in vigoare. 

Nu facem comentarii suplimentare în legătură cu avizele emise sau persoanele în cauză.” 

La rândul ei, Alina Monica Movileanu a afirmat, pentru G4Media, că a cerut de la BNR 

explicații pentru a afla fundamentarea adresei, dar că, până în prezent, nu le-a primit. Ea 

a adăugat că se consideră calificată pentru postul de la FNGCIMM, ocupând, de-a lungul 

carierei, mai multe funcții de conducere în cadrul Societății de Transport Public (STB) 

București. 

Conform CV-ului postat în calitate de membru în Consiliul de Supraveghere de la Fondul 

de Contragarantare, la STB Movileanu este șefă Birou Învățământ în Sistem Dual, având 

drept atribuție gestionarea programelor de școlarizare ale celor care, în baza unor 

parteneriate, studiază în școli profesionale pentru ca, la absolvirea cursurilor, să devină 

angajați ai Societății de Transport Public. 

Anterior, la STB, unde este angajată din 2010, a mai fost șefă a Biroului Plan Organizare 

și economist. A absolvit studii economice la Universitatea Română-Americană în 2008, 

instituție unde, doi ani mai târziu, și-a susținut dizertația de master în domeniul Control 

Financiar Fiscal.  



CNSLR Fratia |  Revista Presei 9 septembrie 2021 23 

 

Înainte de a ajunge la STB, Movileanu a fost angajată a unei firme de IT și a uneia de 

distribuție de băuturi alcoolice. La ”Competențe și cunoștințe utilizare PC”, Movileanu a 

menționat în CV ”Microsofft Office (Word, Excel), Openoffice, Outlook, Sistem informatic 

SAP).” 

Referitor la modul în care a ocupat posturile de la FNGCIMM și Fondul de 

Contragarantare, Movileanu a declarat că ”Pur și simplu am fost nominalizată” și a 

susținut că nu este membră de partid. 

Ministru al Finanțelor în perioada în care Movileanu a fost desemnată în cele două 

Consilii, ca urmare a nominalizărilor acestui minister, a fost liberalul Alexandru Nazare 

(revocat din funcție de premierul Florin Cîțu în luna iulie). În mandatul său, în CA-ul de la 

FNGCIMM a fost numită, în aprilie 2021, și Anca Boagiu, cea care l-a lansat în politică pe 

Nazare, în anii 2000. Acesta nu a răspuns mesajelor și apelurilor telefonice ale 

reporterului G4Media. În prezent, Nazare este senator PNL. 

Controlate de Statul Român, prin Ministerul de Finanțe, cele două Fonduri au o istorie 

presărată cu numiri pe linie politică în structurile de conducere, posturile fiind vânate 

pentru indemnizațiile substanțiale. 

Pe lista celor au ocupat sau ocupă încă funcții în cele două instituții se numără Radu 

Stroe, Adrian Ionuț Gâdea, Cristian Socol, Anca Alexandrescu (PSD), Ovidiu Silaghi, 

Dumitru Nancu (ALDE), Cristian Petrescu (PMP), Gheorghe Pecingină, Alin Văleanu, 

Andrei Badiu, Bogdan Nicolae Glăvan și Cristian Valeriu Păun (PNL). 

Cele două Fonduri sunt vehicule de finanțare a mediului de afaceri prin intermediul unor 

programe naționale gen Start-Up Nation sau IMM Invest (FNGCIMM) sau de acordare 

de contragaranții la garanțiile oferite de fondurile de garantare împrumuturilor obținute 

de persoane fizice (Programul Prima Casă) sau IMM-uri de la instituțiile de credit din 

România. 

(Sursa: economedia.ro) 
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• Bloomberg: Gazprom intenționează să demareze luna viitoare 

livrările de gaze prin conducta Nord Stream 2 

Grupul rus Gazprom intenţionează ca luna viitoare să înceapă să livreze gaze naturale 

prin gazoductul Nord Stream 2, una din cele mai controversate conducte de gaze din 

lume, au declarat pentru Bloomberg surse din apropierea acestui dosar, transmite 

Agerpres. 

Potrivit acestor surse, care au dorit să îşi păstreze anonimatul pentru că informaţia nu 

este publică, Gazprom vrea să înceapă să livreze gaze naturale prin Nord Stream 2 

începând cu data de 1 octombrie. Momentul precis în care vor începe livrările de gaze 

către reţeaua de conducte din Europa depinde însă de o decizie a Autorităţii de 

reglementare din Germania. 

Debutul livrărilor de gaze prin Nord Stream 2 ar putea fi o veste bună pentru pieţele 

europene care se confruntă cu probleme de aprovizionarea cu gaze înainte de începutul 

iernii, iar preţurile au ajuns deja la un nivel record. În plus, ar fi o victorie pentru 

cancelarul german Angela Merkel, care a sprijinit acest proiect în ultimii 10 ani în pofida 

criticilor veniţi de la unii aliaţi importanţi precum SUA. 

Gazoductul Nord Stream 2 reprezintă o investiţie de 11 miliarde de dolari, finanţată 

jumătate de Gazprom şi jumătate de cinci companii europene (OMV, Wintershall, Engie, 

Uniper şi Shell). Nord Stream 2 va permite dublarea capacităţii de transport a Nord 

Stream 1, până la 110 miliarde de metri cubi pe an, astfel că o cantitate mai mare de 

gaze naturale ruseşti va ajunge direct în Germania via Marea Baltică, fără a mai trece 

prin Ucraina. 

La începutul acestei săptămâni, operatorul proiectului a anunţat că ultima ţeavă a 

gazoductului Nord Stream 2 a fost sudată, ceea ce înseamnă că cele două secţiuni ale 

conductei pot fi unite pentru a completa legătura prin Marea Baltică. 

În continuare, însă, Nord Stream 2 are nevoie să obţină certificarea tehnică şi să încheie 

un contract de asigurări, lucruri care ar putea fi dificile având în vedere sancţiunile 

impuse anul trecut de administraţia de la Washington.  
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În plus, operatorul conductei are nevoie de o aprobare preliminară din partea Autorităţii 

de reglementare din Germania, care în prezent analizează cererea depusă de Nord 

Stream 2 pentru a obţine statutul de operator sistem de transport. 

După finalizare, noul gazoduct ar urma să transporte anual 55 miliarde metri cubi de 

gaze din Rusia în Germania, cantitatea fiind suficientă pentru aprovizionarea a 26 de 

milioane de gospodării, a precizat operatorul proiectului. 

Programat iniţial să devină funcţional în 2019, gazoductul Nord Stream 2 a suferit 

numeroase întârzieri după ce SUA au ameninţat că vor penaliza companiile care se 

implică în construcţia acestei conducte. Perspectivele s-au schimbat după ce 

preşedintele Joe Biden a decis să elimine unele sancţiuni, în luna mai a acestui an când a 

fost convenit un acord cu Germania, care a avertizat că va reacţiona dacă Rusia va 

încerca să folosească energia ca o armă împotriva Ucrainei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Femeile protestează pentru a treia zi consecutiv în Afganistan, în 

ciuda intimidărilor din partea talibanilor: „Un guvern fără femei va 

cădea”. „Muncă, educaţie şi libertate” 

Noi manifestaţii ale femeilor au avut loc miercuri în Afganistan, pentru a treia zi 

consecutiv, în ciuda încercărilor talibanilor de a intimida orice formă de opoziţie, 

relatează DPA, citată de Agerpres. 

Un grup de femei provenite dintr-o zonă dominată de etnici hazara din vestul Kabului 

au ieşit la protest împotriva noului guvern, potrivit unor înregistrări video de pe reţelele 

de socializare. 

În înregistrări se vede cum protestatarele strigă „Un guvern fără femei va cădea”, în timp 

ce mărşăluiesc prin oraş. Unele aveau pancarte pe care era scris „Muncă, educaţie şi 

libertate”. 
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Talibanii şi-au anunţat marţi guvernul provizoriu, fără nicio femeie ministru. De 

asemenea, din guvern nu face parte niciun membru al grupului etnic hazara, al treilea 

din Afganistan, persecutat de talibani în perioada în care aceştia s-au aflat la putere la 

sfârşitul anilor 1990. 

Mass-media locală a încetat să mai relateze despre protestele de stradă de când talibanii 

au reţinut pentru scurt timp un grup de jurnalişti care acopereau marţi o demonstraţie 

împotriva amestecului Pakistanului în Afganistan. 

Militanţii islamişti au reprimat violent marţi proteste în unele oraşe afgane, printre care 

Herat, Ghazni şi Faizabad. 

Cel puţin doi protestatari au fost ucişi şi alţi şapte răniţi în provincia Herat din vestul ţării 

după ce talibanii au deschis focul pentru a-i dispersa pe manifestanţi, a declarat pentru 

DPA un locuitor din Herat, Najibullah Sahi. 

Mai mulţi protestatari au fost arestaţi la Ghazni, a confirmat un fost oficial local. 

Un purtător de cuvânt al talibanilor, Suhail Shaheen, le-a spus miercuri reporterilor pe 

un grup de WhatsApp că cei care vor să organizeze demonstraţii paşnice pot face asta 

după ce primesc permisiunea autorităţilor. 

(Sursa: G4media.ro)  


